
جابر صادق زاده، 
سعيد احمديان

   گزارش
هف�ت  دارن�ده 
بازوبند پهلوانی 
کش�ور و پهلوان ای�ران در س�ال 1400، درباره 
موفقیتش می گوی�د که هیچ�گاه رقبایش را 
دست کم نگرفته و به کس�انی هم که شکست 
خورده اند به چشم یک رقیب جدی نگاه می کند.
هفته گذش��ته بود ك��ه جابر ص��ادق زاده براي 
هفتمين بار پهلوان كش��ور ش��د. ي��ك ركورد 
فوق العاده براي كشتي گير قائمشهري كه نام او را 
در تاريخ ورزش پهلواني ثبت كرد. كشتي گيري 
كه س��ال 90 طلاي كش��تي آزاد جوانان جهان 
را كس��ب كرد، اما پس از آن به كشتي پهلواني 
رو آورد تا در يك دهه گذش��ته نامش بيشتر از 
هر كش��تي گير ديگری در اين بخش سر زبان ها 
بيفتد. صادق زاده يك شنبه گذش��ته در فينال 
رشته سنگين وزن مسابقات پهلواني كشور امير 
محم��دي را ضربه فني كرد تا ابراهيم رئيس��ي، 
رئيس جمهوري بازوبند پهلوان س��ال 1400 را 
در سالن 12 هزار نفري آزادي به بازويش ببندد. 
با صادق زاده به بهانه انتخابش به عنوان پهلوان 

كشور گفت وگو كرده ايم. 
  عطشم با کسب بازوبند پهلواني رفع شد

صادق زاده در ابتداي گفت وگو با »جوان« درباره 
مسابقات كش��تي پهلواني كش��ور كه هفتمين 
بازوبن��د را برايش ب��ه همراه داش��ت، صحبت 
مي كند و از احساسش پس از قهرماني مي گويد: 
»مسابقات كشتي پهلواني امسال پرقدرت تر از 
هميشه برگزار ش��د. قادر به بيان حس دروني ام 
در كلام نيس��تم، خيلي خوش��حالم. در دوران 

همه گيري ويروس كرونا مسابقات برگزار نشد و 
حفظ آمادگي بدني در اين دوره آسان نبود، همه 
علاقه مندان منتظر اين مسابقات بودند و من هم 
آماده شده بودم. پس از اين مسابقات، يك حسي 

مثل حس رفع عطش طولاني دارم.«
پهلوان س��ال 1400 ايران با وجود كسب هفت 
بازوبند پهلواني كه او را بي رقيب نشان مي دهد، 
معتقد اس��ت كه بي رقيب نيس��ت، اما با حفظ 
آمادگي اش توانسته به اين موفقيت برسد: »در 
كشور بدون رقيب نيستم، تمام ورزشكاراني كه 
در كشور به رده بندي مي رس��ند يا  در انتخابي 
تيم ملي براي ش��ركت در مسابقات انتخاب هم 
نمی ش��وند از بهترين هاي دنيا و رقيبم هستند. 
سال ها تلاش كردم و هيچ وقت رقباي خودم را 
دست كم نگرفتم. مي دانم كه هر كدام از رقيبانم 
كش��تي گيران قوي هس��تند. لطف خداوند بود 
كه من آمادگي جسماني ام را در تمام طول اين 
سال ها حفظ كردم، تمرين مداوم و پشتكار بالايي 
داش��تم و فكر مي كنم اين امر موجب تكرار اين 
قهرماني ها و دريافت پياپي اين بازوبند ارزشمند 

طي اين سال ها شد.«
ص��ادق زاده در ادامه به تفاوت هايي كه كش��تي 
پهلواني ب��ا كش��تي آزاد و فرنگي دارد، اش��اره 
مي كند: »كشتي پهلواني تلفيقي از چند رشته 
مختلف اس��ت و فق��ط در كش��تي آزاد خلاصه 
نمي ش��ود و تركيب��ي از كش��تي آزاد، كش��تي 
ساحلي، كشتي آليش يا جودو و تلفيقي از تمام 
كشتي هاي سنتي است. پوشيدن شلوارك هم 
دست كشتي گير را باز مي گذارد براي اينكه در 
هر رشته اي كه تخصص دارد از فنون همان رشته 

در مسابقه استفاده كند.«
  6 بازوبند مرحوم س�لیماني انگی�زه ام را 

بیشتر کرد
قهرمان سابق كشتي آزاد جوانان جهان كه امسال 
با كسب هفتمين بازوبند پهلواني كشور بالاتر از 
مرحوم عليرضا سليماني كه شش بازوبند را كسب 
كرده است و بيشترين عنوان پهلواني كشور را به 
نام خودش به ثبت رسانده، معتقد است كه نبايد 
مقايسه ای بين پهلوان ها صورت گيرد: »مقايسه 
بين پهلوان ها معن��ا ندارد، به اي��ن علت كه هر 
ورزشكار در شرايط و عصر خودش زندگي و در آن 
شرايط سعي كرده كه افتخار كسب كند. پهلوانان 
بزرگی همچون پهلوان پورياي ولي، پهلوان تختي 
و پهلوان عليرضا سليماني همه از بزرگان ورزش 
پهلواني بودند. من هم از اينكه توانس��تم ركورد 
جديدي را در اي��ن ورزش براي خودم ثبت كنم 

بسيار خرسند و خوشحالم.«
صادق زاده ادامه مي ده��د: »ورزش هم مثل هر 
علمي به مرور زمان و طي س��ال ها به وسيله هر 
ورزش��كاري كه به اين عرص��ه ورود مي كند و با 
افتخاراتي كه به دست می آورد، ارتقا پيدا مي كند 
و راه را ب��راي بقيه هموارتر مي كن��د. اگر روزي 
پهلوان عليرضا سليماني ش��ش بار اين بازوبند 
را كس��ب نمي كرد ش��ايد من هم در خودم اين 
جسارت را نمي ديدم كه بخواهم هفت مرتبه يا  

بيشتر به اين مقام دست پيدا كنم.«
  شیرین ترین بازوبند پهلواني را در مشهد گرفتم

پهل��وان قائمش��هري كش��ورمان در ادام��ه به 
منش ه��اي پهلواني و خصوصياتي ك��ه مردم از 
يك پهلوان انتظار دارند، اش��اره مي كند: »مرام 

و منش پهلواني بي ش��باهت به رفتار مولايمان 
اميرالمؤمنين نيست، خيلي خوب است كه نيكي 
در خفا باشد و تظاهر و خودنمايي به خوبي و خير 
در مرام پهلوان��ي جايي ندارد. جاي��گاه پهلواني 
مي طلبد علاوه ب��ر مراقبت از رفت��ار اجتماعي 
مناسب، وجدان فردي، خوش خلقي و شكيبايي 
كه نماد ظاهري رفتار پهلواني اس��ت، كمك به 

همنوعان و فقرا هم در خفا انجام شود.«
البته صادق زاده تعريف خاص خودش را از پهلوان 
دارد: »هر فردي كه دل مردم را ش��اد می كند و 
پرچم كش��ور را با افتخار برافراشته و دليرانه و  با 
شجاعت ورزش مي كند شايسته عنوان پهلواني 
است. مردم در جريان مسابقه فقط چند دقيقه 
از زندگي يك ورزش��كار را تماش��ا مي كنند، اما 
در پس پرده آن س��ال ها تمرين و ممارست و از 
خودگذشتگي همراه با پشتيباني هاي فداكارانه 
خانواده، مربيان و از همه مهم تر مردم وجود دارد 

كه يك قهرمان را مي سازد.«
صادق زاده در پايان ه��م جالب ترين خاطره اش 
از هفت دوره اي كه پهلوان كشور شده را اينطور 
روايت مي كند: »يكي از دوره هاي مس��ابقات در 
مشهد برگزار شد، نيت كرده بودم كه بازوبند را 
بگيريم، تقديم آستان قدس كنم. وقتي وزن كشي 
كرديم و قرعه را برداشتم، قرعه من عدد 8 بود كه 
با خودم گفتم اين حتماً يك نشانه است و بعد از 
فينال و قهرماني به رس��م هميشگي، دو ركعت 
نماز ش��كر خواندم كه هنگام نماز س��رود امام 
رضا)ع( پخش شد و دس��ت خودم نبود و وسط 
نماز بغضم شكست و گريه كردم كه لحظات به 

يادماندني برايم بود.« 
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حامد قهرماني

شيوا نوروزي

صلاحیت مالکان نیوکاسل بازنگری می شود
دیپورت قاتلان کودکان یمن از لیگ جزیره

هرچه جلوتر مي رويم اوضاع براي مالكان جديد نيوكاس��ل پيچيده تر 
مي شود. حالا س��روصداها خوابيده و ديگر از آن شور و هيجان روزهاي 
اول خبري نيس��ت. اين روزها حتي هواداراني كه خوش��حال بودند از 
پولدار شدن تيم شان و با لباس هاي عربي و ژست هاي خاص به ورزشگاه 
مي رفتند هم دچار شك و ترديد شده اند كه تيم شان توسط چه كساني 
خريداري شده و آيا نيوكاسل ابزاري شده براي تطهير چهره عده اي كه 

متهم هستند به نقض حقوق بشر!
آل س��عود چندصد ميليون دلار خرج كرد تا هر طور شده چهره زشت 
و غيرانساني خود را زير نقاب فوتبال پنهان كند، اما ظاهراً بايد منتظر 
شكست خوردن اين پروژه باشيم، پروژه اي كه فقط چند هفته توانست 
لبخند را بر لبان حكام سعودي و وليعهد جنايتكارشان بنشاند و فوتبال 

خيلي زود آنها را از خود پس زد. 
حالا ديگر زمزمه ها علني شده تا جايي كه حتي گاردين هم وارد ماجرا شده و 
اقدام وليعهد سعودي در خريد نيوكاسل را »ورزشي شويي« عنوان كرده است. 
رسانه هاي حامي حقوق بشر هم آل سعود را متهم كردند كه با خريد اين باشگاه 
ليگ برتري به دنبال تطهير جنايت هاي جنگي خود در يمن و ساير حوزه ها 
هستند. همين اظهارنظرها نيز باعث شده حالا پاي سازمان عفو بين الملل هم 
به ماجراي صندوق سرمايه گذاري سعودي و نيوكاسل باز شود. ديلی ميل 
نوشت: »سازمان ليگ فوتبال انگليس با درخواست سازمان عفو بين الملل براي 
بازنگري در مالكيت نيوكاسل موافقت كرده است. هم اكنون پروژه بازنگري 

پرونده هاي مالكين جديد باشگاه انگليسي استارت خورده است.«
شنيده ها حاكي از آن است كه ريچارد مسترز، مدير اجرايي ليگ برتر هم با 
اين درخواست ها موافقت كرده و قرار است مالكيت سعودي ها بر نيوكاسل 
به صورت جدي مورد بازنگري قرار گيرد. با اين حال فش��ارها از س��وي 
هواداران فوتبال انگلستان همچنان ادامه دارد. هفته گذشته در جريان 
بازي نيوكاسل و كريستال پالاس، بنري در ورزشگاه به نمايش گذاشته 
شد كه نشان مي داد بن سلمان، وليعهد عربستان اشاعه دهنده تروريسم 
است و جنايت هاي جنگي مرتكب شده است. نكته جالب تر اينكه پليس 
هيچ اقدامي عليه هواداران كريستال پالاس انجام نداد تا در ورزشگاه اين 
بنر براي كل دنيا مخابره شود. جمع نشدن اين بنرها به نوعي تأييد پليس 

بر جنايت هاي آل سعود نيز به شمار مي آيد. 
ساشا دشموك، رئيس كميته اجرايي سازمان عفو بين الملل در اين زمينه 
گفت: »خيلي واضح است كه ما از پذيرش سازمان ليگ برتر انگليس براي 
بازنگري پرونده مالكيت نيوكاسل خوشحاليم. آماده ارائه پيشنهادهايي 
هستيم كه نقطه آغازي براي بهبودي وضعيت فوتبال خواهد بود. قوانين 
فعلي در مورد اينكه چه كسي باشگاه هاي فوتبال انگليس را مالكيت و 
اداره كند، كاملًا ناكافي اس��ت. هيچ محدوديتي براي مالكيت كساني 
كه در اعمال شكنجه، برده داري، قاچاق انسان يا حتي جنايات جنگي 

شريك هستند، وجود ندارد.«
با وجود اين تلاش ها عليه مالكان جديد نيوكاسل همچنان ادامه دارد تا جايي 
كه ديلي ميل نوشته است: »خريد نيوكاسل يونايتد از سوي عربستان سعودي 
به نظر تلاشي براي از بين بردن نقض وحشتناك حقوق بشر توسط عربستان 

سعودي با زرق و برق و اعتبار ليگ برتر و فوتبال درجه يك است.«
ديلي ميل با اشاره به جنايت هاي عربس��تان در يمن و نقض حقوق بشر در 
داخل عربستان توسط آل سعود و آمار بالاي زندانيان مخالف اين رژيم، به نقل 
از دشموك، رئيس كميته اجرايي سازمان عفو بين الملل آورده است: »تحت 
رهبري محمد بن سلمان، منتقدان دولت و مدافعان حقوق بشر زنداني شده اند، 
مرگ غيرنظاميان در اثر بمباران س��عودي در يمن به طور غيرقابل  توجهي 
افزايش يافته و قتل وحشتناك جمال خاشقجي در معرض سفيدپوشي قرار 
گرفته است. در حال حاضر نگراني زيادي در مورد استفاده بدبينانه از فوتبال 

انگليس براي شست وشوي ورزشي نقض حقوق بشر وجود دارد.«
سران سعودي در بدمخمصه اي گرفتار شده اند، سازمان عفو بين الملل 
مصرانه خواستار تشكيل جلسه با سران ليگ برتر است تا هر طور شده مانع 
از ادامه مالكيت سعودي ها بر نيوكاسل شود. دشموك مي گويد: »مشتاقيم 
كه نظرات خود را با ريچارد مسترز )رئيس سازمان ليگ برتر انگليس( در 
مورد تست از مالكان و مديران منطبق با حقوق بشر كه مي تواند به حذف 
مالكان نامناس��ب كه در نقض حقوق بشر شريك هس��تند، به اشتراك 
بگذاريم. با اين اقدام مي توانيم باعث كاهش »ورزشي ش��ويي« و بهبود 

حاكميت كلي فوتبال در دنيا شويم.«

گفت وگوي »جوان« با جابر صادق زاده، دارنده 7 بازوبند پهلواني و پهلوان کشور در سال 1400

هیچ وقت رقبایم را دست کم نگرفتم

 دیدار سرنوشت ساز امیدها با تاجیك ها 
براي صعود 

شاگردان مهدي مهدوي كيا، امروز آخرين و حساس ترين بازي خود در 
مرحله مقدماتي قهرماني زير 23 س��ال قاره كهن را مقابل تاجيكستان 
برگزار مي كنند. همان تيمي كه به عقيده سرمربي اصلي ترين حريف برای 
صعود تيم اميد محسوب می شود. اميدها در دو بازي قبلي نپال و لبنان 
را شكست دادند، اما ميزبان به خاطر تفاضل گل بهتر تيم اول گروه است. 
حالا ايران و تاجيكستان هم براي صعود به دور بعد در اين بازي راهي جز 
پيروزي ندارند كه در غير اين صورت بايد منتظر نتايج ساير بازي ها باشند. 
مهدوي كيا هدف اصلي تيم اميد را صعود به المپيك پاريس عنوان كرده 
و به موفقيت شاگردانش اميدوار است: »بازي مهمي در پيش داريم و در 
اين ديدار براي بردن وارد زمين مي شويم. از هر تورنمنت و بازي استفاده 
خواهيم كرد تا ش��رايط را بهتر كنيم، چون هدف ما انتخابي المپيك و 

مسابقات نهايي است كه بازيكنان تيم ملي بتوانند به ما كمك كنند.«

بانوي ایراني مربي تیم والیبال پورتو شد
سميرا ايماني فولادي كه سال ها در تيم هايي مثل گيتي پسند، ذوب آهن، 
باريچ اس��انس و ش��هرداري اراك بازي كرده و مربيگري تيم هايي مثل 
ذوب آهن و نامي نو را در كارنامه دارد، به  عنوان مربي با باشگاه واليبال پورتو 
پرتغال قرارداد امضا كرد. ايماني نخستين مربي واليبال زنان ايران است كه 
در خارج از كشور كار مي كند. پورتو سال گذشته قهرمان ليگ زنان پرتغال 
شد و نماينده اين كشور در ليگ قهرمانان اروپاست. اين تيم امسال نيز 

صدرنشيني ليگ برتر واليبال پرتغال را در اختيار دارد. 

مهدي زاده اعتراض کرد و پورشیب جهاني شد
مرحله نهايي رقابت هاي انتخابي تيم ملي كاراته براي حضور در مسابقات 
جهاني 2021 امارات برگزار شد و در اوزان ۶۷- و 84- كيلوگرم سيدعلي 
كريمي و ذبيح الله پورشيب مسافر مسابقات جهاني شدند. كريمي با غلبه 
بر امير مهدي زاده، مرتضي نعمتي و اميررضا ميرزايي به مسابقات جهاني راه 
يافت و پورشيب، كاپيتان تيم ملي كاراته ايران نيز برابر مهدي خدابخشي 
و كيوان بابان به برتري رسيد و جواز حضور در جهاني را به دست آورد. نكته 
عجيب اينكه مهدي زاده به دليل اعتراض به داوري ها از ادامه انتخابي ها 
انصراف داد. پيش از اين نيز علي اصغر آس��يابري در ۷۵- كيلوگرم براي 

حضور در مسابقات جهاني انتخاب شده بود.

گفتند کاندید نشو ردصلاحیت مي کنیم

از دربي کرمان تا جدال هراز آمل با مهمان صدرنشین
هفته سوم رقابت هاي ليگ برتر واليبال در حالي امروز با برگزاري       خبر
هفت ديدار در ش��هرهاي مختل��ف پيگيري مي ش��ود كه تيم 
صدرنشين شهداب يزد به مهماني هراز آمل، تيم رده چهارمي جدول مي رود. بي شك اما يكي از 
بازي هاي ديدني امروز دربي كرمان و مصاف حساس همسايه هاي جدولي، سيرجان و مس است 
در ميانه هاي جدول. در ديگر بازي هاي امروز فولاد مباركه سپاهان، تيم رده دومی جدول با شهرداري 

گنبد كه در يك خانه مانده به انتهاي جدول جا خوش كرده ديدار مي كند. آذرباتري از پيكان پذيرايي 
مي كند و پاس گرگان نيز به مصاف راهياب ملل مريوان مي رود. شهرداري اروميه در ديداري خانگي مقابل 
شهرداري گنبد صف آرايی می كند و شهرداري ورامين نيز در خانه واليبال مهمان سايپاست، اما كماكان 

بازي ها در سالن هاي خالي از تماشاگر برگزار مي شود.

دور رفت ليگ برتر كشتي آزاد در 
شميم رضوان
      بازتاب

ش��رايطي به پايان رس��يد كه 
تيم هاي س��هند ارس، دانشگاه 
آزاد و فولادين ذوب طبق پيش بيني صدرنشين شدند، اما صنايع 
در جويبار غافلگير شد. بازي هاي دور نخست ليگ برتر كشتي 
آزاد ايران از سوم آبان با برگزاري رقابت هاي گروه »د« در تبريز 
آغاز و به تناوب در البرز، مشهد و جويبار در سه گروه ديگر پيگيري 
و انجام ش��د، همانطور كه پيش بيني مي شد. تيم هاي فولادين 
ذوب آمل، دانشگاه آزاد اسلامي و سهند ارس مسابقات خود را با 
موفقيت پشت سر گذاشته و با برتري مقابل تمامي حريفان خود، 
دور رفت را با صدرنشيني به پايان بردند. برخلاف پيش بيني هاي 
اما در جويبار ش��رايط آنطور كه انتظار مي رفت پيش نرفت و در 
ش��رايطي كه تصور مي ش��د ميزبان كار خ��ود را در دور رفت با 
صدرنش��يني به پايان ببرد، اين تيم ستارگان س��اري بود كه با 
تحميل شكست ۵-۵ به صنايع و كسب سه پيروزي صدرنشين 

دور رفت در گروه »ب« شد. )ستارگان ساري، برنده ۵ – صنايع 
مازندران ۵ )امتياز مثبت 19 برابر، امتياز فني 42 بر 3۶ به سود 
س��تارگان( اتفاقي كه كار ش��اگردان رضا يزداني را در ادامه راه 
سخت كرد. حالا تيم صنايع براي صعود از گروه خود كار دشواري 
را پيش رو دارد و بايد تيم س��تارگان را در ساري با امتياز خوبي 
شكست دهد.  عليرضا كريمي چهره شاخص كشتي ايران و دارنده 
مدال هاي نقره و برنز جهان نيز پس از مدت ها دوري از ميادين 
موفق به كسب دو پيروزي قاطع در وزن 92 كيلوگرم شد تا نقش 
بسزايي در صدرنشيني سهند ارس در گروه »الف« داشته باشد.  
دور برگشت رقابت هاي ليگ برتر كشتي كه حضور درآن به لحاظ 
مالي اهميت بسياري براي دوبنده پوشان دارد، از  دوشنبه 1۷ آبان 
در گروه »د« و به ميزباني فولادين ذوب آغاز مي شود و سپس در 
18، 19 و 21 آبان ماه به ترتيب به ميزباني دانشگاه آزاد )گروه ج( 
در قائمش��هر، س��هند ارس )گروه الف( در ته��ران و همچنين 

ستارگان )گروه ب( در ساري ادامه خواهد يافت.

پایان دور رفت کشتي آزاد با غافلگیري صنایع در جویبار

صدرنشیني سهند ارس، دانشگاه آزاد 
و فولادین ذوب

كارد گويي به اس��تخوان اينچه درگاهي 
دنيا حيدري
    چهره

رسيده كه صراحتاً از تهديد شدنش برای 
حض��ور در انتخاب��ات فدراس��يون 
ژيمناستيك در زمان وزارت ورزش مسعود سلطانی فر مي گويد. شايد به اين 
دليل مهم كه دود اختلاف برخ��ي  مديران وق��ت وزارت ورزش با او كه 
حاشيه هاي زيادي از جمله شايعه تعليق را به وجود آورده، به طور مستقيم 
به چشم ژيمناستيك مي رود كه رئيس اين فدراسيون تا اين اندازه صريح 
در خصوص معاون وزير ورزش سخن مي گويد: »براي سركار ماندن 
نيازي به مكاتبه با فدراسيون جهاني ندارم، چراكه سركار بودن 
تخصص مي خواهد كه من با 44سال سابقه در ژيمناستيك 
دارم و اين را كارنامه ام نشان مي دهد. اما واقعيت اين است، 
نه مكاتبات داخلي كه آقايان قصد القا كردنش را دارند 
كه مصاحبه هاي معاون وزير در خصوص رد غيرقانوني 
من، فدراسيون جهاني را حساس كرده است! من با 24 
رأي مجمع رئيس فدراسيون شدم و با 4۵ رأي از ۵0 
رأي به عنوان سرپرست فدراسيون انتخاب شدم، اما 
متأسفانه 20 ارديبهش��ت يكي از معاونين وزير كه 
نمي خواهم نامي از او ببرم، مرا به اتاقش فراخواند و گفت 
در انتخابات ش��ركت نكنم كه در غير اي��ن صورت در 
كميسيون تطبيق رد مي شوم و حالا هم مي گويند كه با نامه 
سازمان بازرسي رد شده ام. چطور چهار سال قبل با اين قانون 

مشكلي نداشتم، اما حالا اين قانون مشكل ساز شده است؟«

فريدون حسن

زنگ خطری که اینچه درگاهی به صدا درآورد
حرف هاي اخير رئيس فدراسيون ژيمناس��تيك را بايد يك زنگ خطر 
جدي در روند برنامه ريزي و سياستگذاري وزارت ورزش براي آينده ورزش 
كشور به حساب آورد. زنگ خطري كه بنا بر سياست ها و برنامه ريزی هاي 
وزارت نشينان دولت قبل به صدا درآمده، اما شاهد هستيم كه بانيان اين 
سياست ها و طرز تفكر همچنان در مسند كار حضور دارند. مديراني كه 
برنمي تابند در جمع زيرمجموعه مديريت شان كسي  ساز مخالف بزند و 
نزديكان و گزينه هاي مورد نظر خودشان را بهتر از هر كس ديگري براي 
تصدي پست هاي مربوطه لايق مي دانند. اتفاقي كه براي اينچه درگاهی 
در ممانعت از او براي ثبت نام در انتخابات فدراسيون افتاده و ادامه همان 
روند گذش��ته در دوران مديريت جديد وزارت ورزش حاكي از آن است 
كه بازمانده هاي وزارت قبل هنوز در تلاش��ند تا هر طور شده مهره هاي 
خود را سركار بياورند تا ورزش كش��ور را همانگونه كه مي پسندند اداره 
كنند. فدراس��يون ژيمناستيك تنها يك نمونه اس��ت و آنها حتماً براي 
فدراسيون هاي ديگر و سطح كلان ورزش هم برنامه دارند. نكته قابل تأمل 
در اين مسئله، عدم موضع گيري وزير جديد ورزش در اين خصوص است. 
از حميد سجادي به عنوان يك پيشكسوت ورزش و مديري كه درد ورزش 
و ورزشكار را حس كرده، انتظار مي رود جلوي اين قبيل زياده خواهي ها و 
باند بازي ها را بگيرد. بديهي است سكوت وزارت ورزش در مقابل حرف هاي 
رئيس فدراسيون ژيمناستيك نوعي وجهه بخشيدن به اقدامات مديراني 
است كه از وزارت قبل در وزارت جديد حضور دارند و هنوز از سياست هاي 
وزارت قبل تبعيت مي كنند. سياست هايي كه اگر جلوي آنها گرفته نشود 
قطار ورزش كشور را به رغم تغيير مديريت در همان ريل سابق نگه مي دارد 
و حاصلي جز آنچه در پايان كار وزارت قبل ديديم در پي نخواهد داشت. 
به نظر مي رس��د در اين جريان دخالت شخص حميد سجادي به عنوان 
وزير ورزش مي تواند گره مسئله را باز كند. دخالت درست و به جايي كه 
هم ژيمناستيك را از بلاتكليفي نجات مي دهد و هم تكليف مديران به جا 
مانده از وزارت قبل را روشن مي كند. دخالتي كه نشان خواهد داد سجادي 
برنامه هاي خودش را براي ورزش كشور دارد و قرار نيست پيرو سياست ها و 

برنامه هاي وزارت قبل و بازمانده هايش در وزارت ورزش باشد.
آماتورهایي که مجوز حرفه اي مي خواهند!

مشكلات س��اختاري، مديريتي و مالي باشگاه هاي فوتبال ايران سابقه 
طولاني دارد و سروته ماجراي سال ها بي تفاوتي به اين مسائل را نمي توان 
يك ش��به هم آورد. اينكه كنفدراسيون فوتبال آس��يا حاضر نيست به 
بسياري از باشگاه هاي كشورمان از جمله پرسپوليس و استقلال مجوز 
حرفه اي بدهد را همه آنهايي كه مسئولش هستند، مي دانستند ولي حالا 
كه كار بالا گرفته و احتمال حذف اين دو تيم پرطرفدار از ليگ قهرمانان 

جدي شده، برخي  احساس خطر كرده اند. 
اي اف سي براي پيشرفت هرچه بيشتر فوتبال در قاره كهن در چند سال 
گذشته تلاش كرده با الگو قرار دادن قوانين فيفا و حتي يوفا، تيم هاي 
آس��يايي را به سمت حرفه اي ش��دن س��وق دهد. در اين بين بسياري 
از كشورهاي آس��يايي با رعايت قوانين جديد  اي اف سي در اين مسير 
قرار گرفته اند و پيش��رفت قابل توجهي نيز داشته اند. در عوض فوتبال 
ما نيز به خاطر دولتي ماندن و اصرار بر تداوم اين ش��رايط با شتاب زياد 
پسرفت مي كند. قطعاً اگر  اي اف سي يا س��اير كنفدراسيون ها قوانيني 
را براي فدراس��يون هاي عضو و تيم هاي باشگاهي شان وضع مي كنند، 
هدف اصلي آنها پيشرفت فوتبال است. كنفدراسيون قاره كهن تنها به 
باشگاه هايي مجوز حضور در ليگ قهرمانان را مي دهد كه شاخص هاي 
لازم زيرساختي، نيروي انساني، حقوقي و مالي را دارا باشند. طبق اخبار 
منتشر شده جدا از سرخابي ها، 11 تيم از كشورمان نتوانستند مجوز لازم 
را از  اي اف سي دريافت كنند، اما از آنجا كه اين دو تيم نماينده كشورمان 

در آسيا هستند داستان شان با بقيه فرق مي كند. 
مدارك ارسالي سپاهان و فولاد گويا براي مقامات آسيايي قابل قبول بوده، 
ولي وضعيت سرخابي ها آنقدر خراب است كه هيچ جوره نمي توان نظر 
مثبت  اي اف سي را جلب كرد. اين دو تيم نه تنها از بعد مالي با چالش هاي 
مهم و بدهي هاي سنگين مواجه هستند، بلكه به خاطر داشتن مالكيت 
مشترك تحت هيچ شرايطي نمي توانند مجوز حرفه اي شدن را بگيرند. 
پرسپوليس و استقلال سال هاي سال است كه زير نظر سازمان تربيت بدني 
و پس از آن وزارت ورزش به فعاليت خود ادامه مي دهند. در حقيقت وزارت 
ورزش مالكيت هر دو باشگاه را برعهده دارد، نهادي دولتي كه متولي اصلي 
هر دو باشگاه است و اين همان چالش بزرگي است كه  اي اف سي نسبت به 
آن حساسيت نشان داده است. البته اين موضوع نيز مسبوق به سابقه است 
و در چند سال گذشته هم اين دو تيم با اغماض كنفدراسيون قاره و ارسال 
برخي مدارك غيرواقع در ليگ قهرمانان آسيا حضور داشتند. با اين حال 
اين بار حتي آسيايي ها نيز كوتاه نمي آيند، چراكه مي خواهند يك بار براي 
هميشه تكليف حرفه اي يا آماتور بودن تيم هاي حاضر در ليگ قهرمانان را 
مشخص كنند. نقره داغ كردن چند تيم عربستان سعودي هم در راستاي 
همين سختگيري ها بوده، سختگيري هايي كه رس��ماً آب پاكي را روي 
دست مسئولان فدراسيون و وزارت ورزش ما ريخته و به آنها هشدار داده 

كه اين بار قضيه كاملًا جدي است. 
اين را هم بايد گفت كه  اي اف سي هشدارهاي لازم را از يك سال پيش به 
فدراسيون فوتبال كشورمان داده، به اين اميد كه شايد چاره اي انديشيده 
شود، ولي هنوز  آش همان  آش است و كاسه همان كاسه! اعمال جريمه 
120 هزار دلاري براي فدراس��يون ايران، آن هم به خاطر ارس��ال نام 
س��رخابي ها بدون مجوز حرفه اي به كنفدراس��يون مؤيد اين ادعاست 
و اگر امسال نيز نام پرسپوليس و اس��تقلالي كه مجوز ندارند دوباره به 
 اي اف سي ارسال شود بايد منتظر جريمه 400 تا ۵00 هزار دلاري باشيم. 
سرخابي ها دولتي هستند، مالك مشترك دارند و برطرف كردن ابهامات 
مديريتي و مالكيتي شان فقط و فقط اراده مي خواهد و بس. علاوه بر اين 
ش��كايت كالدرون و حكم قطعي صادره براي او از سوي فيفا را كجاي 
دلمان بگذاريم. بر فرض هم كه طلب س��نگين كالدرون پرداخت شد، 
اما آيا وزارت ورزش حاضر مي شود از مالكيت سرخابي ها دست بكشد و 
حداقل براي حل مشكل مجوز حرفه اي قدمي براي خصوصي سازي شان 
بردارد. اينها را مي گويي��م كه فرداروزي اگر با برخ��ورد قاطع و قانوني 
 اي اف سي مواجه شديم، آقايان دنبال دشمن فرضي نگردند و نقصير را 

به گردن ديگران نيندازند.
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